
 
 

‘s-Hertogenbosch, 27 mei 2020 

 

Schriftelijke vragen van de Statenfractie van de Partij voor de Dieren aan het college van 

Gedeputeerde Staten van de provincie Noord-Brabant betreffende de Wolf in Brabant. 

 

 

Geacht college, 

 

Op 15 februari 2019 heeft de provincie een themabijeenkomst georganiseerd over wolven in 

Nederland. Deze bijeenkomst was bedoeld voor terreinbeheerders, beleidsmedewerkers en houders 

van kleinvee. Er werd uitgebreide en diepgaande informatie gegeven over het voorkomen en het 

gedrag van de wolf, de inzet van preventieve middelen ter voorkoming van schade aan vee en het 

omgaan met en vermijden van conflictsituaties. De bijeenkomst was zeer druk bezocht en veel 

belangstellenden moesten worden teleurgesteld. 

 

1. Kunt u de informatie uit deze themabijeenkomst aan Provinciale Staten ter beschikking stellen, 

bijv. middels een online presentatie en/of een informatieve themabijeenkomst? 

 

2. Bent u bereid binnenkort nog eens een dergelijk (online) themabijeenkomst te organiseren voor 

belanghebbenden en geïnteresseerden?  

 

Een van de conclusies van het symposium is dat vrijwel alle hoge zandgronden in principe geschikt 

zijn als leefgebied voor de wolf.  

 

3. Bent u het met ons eens dat we ons dus moeten voorbereiden op een permanent samenleven 

met deze toppredator, ook in Brabant? Zo nee, waarom niet? 

 

4. Hoe gaat u de Brabantse samenleving, boeren en burgers, voorzien van de juiste informatie en 

voldoende preventieve middelen om conflictarm samenleven met de wolf mogelijk te maken? 

 

5. Heeft u overleg met andere provincies, zoals Gelderland, om hun ervaring met wolven te 

gebruiken bij het uitwerken van Brabants beleid? Zo nee, waarom niet? 

 

6. Bent u van mening dat het huidige Brabantse beleid voldoende is uitgekristalliseerd om te 

voorkomen dat we blijven hangen in crisismanagement en ad hoc beleid? Zo ja, waaruit blijkt 

dit? 

 

Recentelijk heeft een wolf voor veel commotie gezorgd vanwege aanvallen op schapen in het gebied 

van de Langstraat. Daarbij zijn inmiddels enkele tientallen schapen gedood of gewond geraakt. Dit 

heeft ertoe geleid dat mensen dreigen het heft in eigen hand te nemen en de wolf illegaal af te 

schieten. Ook is gesuggereerd de wolf te vangen en te verplaatsen. 



Het vangen of doden van een wolf is strafbaar krachtens Europees recht. Deskundigen geven aan dat 

een wolf praktisch niet is te vangen. 

 

7. Bent u het met ons eens dat het illegaal afschieten van de wolf absoluut voorkomen dient te 

worden?  

 

8. Bent u het met ons eens dat het vangen en verplaatsen van een wolf juridisch en technisch niet 

realistisch is? 

 

9. Bent u het met ons eens dat de beste manier om conflicten te voorkomen bestaat uit het 

toepassen van preventieve bescherming van kleinvee, bijv. met wolvennetten en het 's nachts 

veilig stallen van kwetsbare dieren zoals schapen? 

 

10. Bent u het met ons eens dat het goed afschermen van kwetsbare dieren de beste manier is om 

de wolf in de Langstraat te ontmoedigen nog langer in dit gebied te blijven? 

 

Er worden in de media veel sprookjes verteld over wolven. Zo zouden wolven kinderwagens 

leegroven en zouden mensen ‘s nachts niet meer over straat kunnen.  

 

11. Bent u bereid om actief voorlichting te geven in de regio Langstraat over de Wolf, bijvoorbeeld 

middels een voorlichtingsbijeenkomst, om misverstanden te voorkomen? 

 

De provincie stelt wolvennetten beschikbaar voor houders van kleinvee. De beschikbaarheid van de 

netten is echter beperkt, en vooralsnog is er een tekort. 

 

12. Kunt u voldoende in de behoefte voorzien? Zo nee, gaat u extra beschermingsmiddelen 

aanschaffen? 

 

13. Waar kunnen houders van kleinvee informatie vinden over het toepassen van preventieve 

bescherming? Is deze informatie gemakkelijk toegankelijk? 

 

14. Bent u op de hoogte van de mogelijkheid dat vrijwilligers, bijvoorbeeld van Wolven in Nederland,  

de kleinveehouders kunnen ondersteunen bij het gebruik van de wolvennetten? Zijn de 

schapenhouders ook op de hoogte van deze mogelijkheid? 

 

Enige jaren geleden is door Bij12 een wolvenprotocol opgesteld met een escalatieladder.  

 

15. Wanneer is dit protocol voor het laatst geactualiseerd? Is het nog steeds adequaat? Zo nee, wat 

zou er aangepast moeten worden? 

 

16. Wie is de aangewezen organisatie om de praktische uitvoering van het wolvenprotocol te 

effectueren en te coördineren? Doet elke provincie dat apart of ligt hier een coördinerende rol 

voor Bij12?  

 

17. Is de provincie, dan wel Bij12, op dit moment voldoende geëquipeerd met mensen, budget en 

middelen om het wolvenprotocol uit te voeren? Zo nee, hoeveel mensen, budget en middelen 

zijn er nog benodigd, en gaat u deze ook beschikbaar stellen? 

 

https://lciepub.nina.no/pdf/636870453845842163_PPS_bold%20wolves.pdf
https://www.bd.nl/waalwijk-heusden-e-o/de-wolf-greep-haar-schapen-op-beeld-maar-ze-krijgt-geen-net-ik-voel-me-in-de-steek-gelaten~ab1de032/


18. Bent u het met ons eens dat het verstandig is om als provincies gezamenlijk en eenduidig op te 

trekken in het nemen van preventieve maatregelen? Is het mogelijk om daarvoor via IPO een 

coördinator aan te stellen? 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Marco van der Wel, 

Partij voor de Dieren 


